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Møde den: 22.08.2023 kl. 10-12 

Mødet afholdes i 1445-025 

VEST båndmøde 

 

Deltagere:  

Anne Christine Teglborg, AU Uddannelse   

Marie Louise Bro Pold, BSS  

Eva Kvistgaard Arent, Health (båndordfører) 

Catalina Kjær, Nat-Tech  

Lykke Ankersen, Arts 

Esben Højbjerre Larsen, båndkoordinator/rådgiver 

 

 

REFERAT 

Punkt 1 Til orientering (10 min) 

Beskrivelse Fast punkt 

 

• Nyt fra afdelingerne 

• Nyt fra båndene 

• Diverse 

o Obs på 
https://omnibus.au.dk/arkiv/vis/artikel/nogl
e-studerende-og-medarbejdere-har-en-
historie-med-aus-ny-campus-og-den-er-
sorgfuld (ACT) 

o Bedre koordinering/orientering om sommer-
åbningstider/tilgængelighed. 

Referat Båndet bød velkommen til Marie Louise Bro Pold (MBP) som 

midlertidig repræsentant for Aarhus BSS, da Jesper Qvistgaard 

er tiltrådt som uddannelseschef på ARTS. 

 

Esben Højbjerre Larsen (EHL) er tilbage i rollen som båndkoor-

dinator. Koordinatorrollen opskaleres, så den får en mere rådgi-

vende funktion. 

 

AU Udd. 

• Gymnasiekoordinatorrollen rykker fra uddannelsesstra-
tegisk sekretariat til Vejledning og studieinformation for 
at sikre større sammenhæng med de øvrige rekrutte-
ringsaktiviteter. Stillingen besættes af Stinne Faldborg 
Jørgensen, som også er involveret i det rullende univer-
sitet. 

Nat/Tech: 

• Mads Schultz er startet i vejlederteamet. Han skal sidde 

https://omnibus.au.dk/arkiv/vis/artikel/nogle-studerende-og-medarbejdere-har-en-historie-med-aus-ny-campus-og-den-er-sorgfuld
https://omnibus.au.dk/arkiv/vis/artikel/nogle-studerende-og-medarbejdere-har-en-historie-med-aus-ny-campus-og-den-er-sorgfuld
https://omnibus.au.dk/arkiv/vis/artikel/nogle-studerende-og-medarbejdere-har-en-historie-med-aus-ny-campus-og-den-er-sorgfuld
https://omnibus.au.dk/arkiv/vis/artikel/nogle-studerende-og-medarbejdere-har-en-historie-med-aus-ny-campus-og-den-er-sorgfuld
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en del af tiden i Viborg. 

• Lærke Færch Ussing og CK har givet interview til Omni-
bus-artikel om re-eksamen.  

Aarhus BSS: 

 

• Satsningen ift. internationale studerende er ved at blive 
udrullet. Lige nu er der bl.a. gang i mentorprojekter og 
introforløb. 

Arts: 

• Jannie Laigaard er udlånt til VEST i Fredrikshus i de 
kommende måned. Trine Schouborg afløser Jannie som 
teamkooordinator. 

HE: 

• Ny uddannelseschef, Jeppe Stokholm, starter i næste 
uge. Jeppe der er tidligere afsnitsleder for SNUK på 
ARTS. 

LA spurgte ind til, om fakulteterne iværksætter lokale, småun-

dersøgelser blandt nye studerende som supplement til de store 

undersøgelser. Det viste sig, at flere har gang i noget, men med 

blandede resultater. Båndet besluttede at lægge emnet i pipeli-

nen.  

 

LA gjorde opmærksom på, at der holdes en uddannelsesfaglig 

konference på Professionshøjskolen Absalon 28. oktober, som 

kunne være af interesse for vejledere. Konferencen har titlen  

”Uddannelser der mærkes” og har som mål at inspirere med vi-

den og gode eksempler på veje og værktøjer, som kan styrke læ-

ring og tilhørsforhold til uddannelsen. Link: Konference: Ud-

dannelser der mærkes | Professionshøjskolen Absalon (phabsa-

lon.dk) 

 

ACT refererede til en nylig omnibus-artikel omhandlende, at fle-

re studerende har sorgfulde oplevelser forbundet med sygehus-

grunden, hvor universitetsbyen er under opførelse. Det er derfor 

vigtigt, at fakulteter som flytter ind på matriklen, er opmærksom 

på denne dimension og tager vare på de berørte studerende.  

 

Vejledningsenhederne har varierende tilgængelighed henover 

sommerperioden. Det må kunne koordineres bedre. Båndet vil 

nedsætte en arbejdsgruppe til foråret, som får til opgave at ska-

be overblik og evt. komme med et oplæg til, hvordan vi kan sam-

stemme tilbuddene bedre. 

https://phabsalon.dk/events-og-arrangementer/konference-uddannelser-der-maerkes
https://phabsalon.dk/events-og-arrangementer/konference-uddannelser-der-maerkes
https://phabsalon.dk/events-og-arrangementer/konference-uddannelser-der-maerkes
https://phabsalon.dk/events-og-arrangementer/konference-uddannelser-der-maerkes
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Kommunikation  

 

Punkt 2 Oplæg til proces for fusion af Studypedia og styrkdit-

studieliv [Drøftelsespunkt] (15 min)  

Beskrivelse Styregruppen har fået oplæg til nyt sitemap og en proces- og 
tidsplan. Bilag i mappen. 

Referat CK og ACT har deltaget i opfølgende møde og fået et yderst posi-

tivt indtryk. Projektet er gennemtænkt og har nogle fornuftige og 

realistiske mål.  

 

CK og ACT bemærkede, at ressourceforbruget er sat relativt lavt. 

På den baggrund blev gruppen spurgt til, om det kunne give me-

ning at speede processen, men dette var var gruppen imidlertid 

ikke stemt for, da de mener, at en kortere proces vil være på be-

kostning af grundigheden. 

 

CK og ACT har opfordret gruppen til at reflektere over, om de er i 

besiddelse af de rette kompetencer til at løfte de forskellige del-

opgaver. Det behøver ikke nødvendigvis være gruppen selv, som 

er udførende på alt. Båndet er som udgangspunkt lydhør overfor 

gruppens ønsker i forhold til, om nogle opgaver løses bedre af 

kolleger med andre kompetencer. 

 

SoMe er et indsatsområde fremadrettet. Der har været blandede 

erfaringer med dette tidligere. Båndet tiltrådte, at Anne Høje-

gaard Vibild fremover står for første udkast af de givne SoMe-

opslag, som efterfølgende kvalificeres af vejlederne på fakulte-

terne. Herefter sendes teksten afsted til SoMe-redaktionen. 

 

EKA påpegede vigtigheden af, at det ny site kommer ud at leve i 

vejledningsenhederne. Samtidig der behov for at re-brande det 

overfor fagmiljøerne. 

 

ACT taler med Anne Højegaard-Vibild om den ændrede proces 

for SoMe-opslag. 

 

Kommunikation  

 

Punkt 3 Fælles VEST-dag [Drøftelsespunkt] (15 min.) 
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Beskrivelse Der er booket en halv dag til temamøde i VEST-båndet 14. sep-
tember. Anne har oplæg med til dagen. 

Referat ACT foreslog, at temadagen tager udgangspunkt i, hvad båndet 

anser for de vigtigste temaer og indsatser i de kommende år. 

Her tænkes der både på de opgaver, som kommer ovenfra, og de 

ideer, som vi selv afføder. På basis af en brainstorm over disse 

emner vil vi sammen prioritere fokuspunkterne for de kommen-

de år. 

 

Umiddelbare bud på emner: 

• Fremtidens vejledning 

• Videndeling - metoder 

• Nye kandidatuddannelser – hvad betyder det for os?  

• Vejlederrollen - kræves der nye kompetencer i fremti-
den? 

• Digitalisering - udfordringer og muligheder 

• Eftersyn af det eksisterende tilbud 

• Hvordan spiller vejledningen ind i AU’s strategier? Kan 
vi spille os selv mere på banen? 

• Fundraising – er der noget at hente her? 

 

ACT og LA udarbejder et program for dagen. 

 

Kommunikation  

 

Punkt 4 Det rullende Universitet 2.0 v. ACT (15 min) 

Beskrivelse Uddannelsesudvalget har godkendt proces for udviklingen af 

DrU 2.0. Båndet drøfter notat (ligger i mappen) og kommer 

med input. 

Referat Uddannelsesudvalget har bedt os afdække, om der kan gennem-

føres besøg på lidt flere gymnasier inden for de eksisterende 

budgetmæssige rammer. Umiddelbart vurderes det, at timetal-

let for introkurset for studenterundervisere (17 timer) godt kan 

reduceres.   

 

ACT luftede muligheden for, at der i fremtiden kan udvikles 

særlig skræddersyede gymnasiebesøg med fokus på udvalgte 

fagligheder, fx sprogfagene eller STEM.  

 

ACT tager gerne imod input og ideer fra båndet. 

Kommunikation  
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Punkt 5 Valg af repræsentant til styregruppe for styrkelse af 

kommunikation til studerende (5 min) 

Beskrivelse Med Jespers udtræden af båndet, skal der vælges ny repræsen-
tant til styregruppen. 

Referat Båndet var enige om, at det er vigtigt at studievejledningerne på 

fakulteterne har en stemme ind i projektet. CK meldte sig som 

repræsentant. 

Kommunikation  

 

Punkt 6 Status på halvårsplan F23 og inputs til halvårsplan E23 

(15 min) 

Beskrivelse Halvårsplan med forslag til status ligger i mappen på Teams. Her 
ligger også et udkast til en halvårsplan for E23 

Referat Punktet blev udskudt til næste møde. 

Kommunikation  

 

 

Punkt 7 Næste møde (10 min.) 

Beskrivelse Fast punkt. 

 

Forslag til dagsordenen samt prioritering af emner. 

 
Kandidatreform: Hvad ser vi af konsekvenser af reformen i et 
vejledningsperspektiv. Anne gennemgår reformens hovedlinier 
og båndet drøfter de umiddelbare vejledningsmæssige implikati-
oner. 

 

 

 

Referat Udover kandidatreformen blev der foreslået følgende emner: 

• Halvårsplaner, evt. helårsplaner. 

• Praksis for studiestart-undersøgelser – hvilke behov har 
vi? 

Punkt 8 Evt. (5 min.) 

Beskrivelse Fast punkt.  

Bordet rundt. 

Henvendelse vedr. Spørgeskemaundersøgelse til tutorer fra KU v. 

Catalina 

https://aarhusuniversitet.sharepoint.com/:f:/r/sites/msteams_2462f4_238165/Delte%20dokumenter/General/Halv%C3%A5rsplaner?csf=1&web=1&e=ecfogY
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Punkt 9 Ledelsessparring – fortroligt (10 min.)  

Beskrivelse Punktet refereres ikke. 

Referat  

 

Sparring på Skema til indberetning af timer og opgaver for SSV v. 

Lykke 

Referat • Båndet besluttede at fjerne Bordet rundt-delen fra ”Evt.”, 
da det stort set er indeholdt i orienteringspunktet.  
 

• En gruppe studerende fra KU har anmodet om at få en 
spørgeskemaundersøgelse ud til vores tutorer. Der er fle-
re problemer forbundet hermed, fx at det implicerer en 
udlevering af mailadresser på tutorerne. Båndet venter 
med at træffe den endelige beslutning, indtil vi hører til-
bage fra de KU-studerende, men er umiddelbart stemt for 
at takke nej til forespørgslen. 

 

• Der er store forskelle på vejledningsenhedernes lønske-
maer til SSV. Båndet besluttede at udveksle skemaer og 
videndele på et kommende møde. 

 

• ACT er ved at udarbejde en såkaldt rekrutteringsmatrix, 
der belyser omkostningsniveauet for de enkelte rekrutte-
ringsaktiviteter.  

 

  


